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VERBALE DEL COMITATO ESECUTIVO DEL MEDAC 

Video conferenza 
13 settembre 2023 

 
Presidente di seduta: Antonio Marzoa Notlevsen 
 
Il giorno 13 del mese di settembre 2023, alle ore 9:30 in video conferenza, si è tenuta la riunione  
del Comitato Esecutivo del MEDAC per discutere e deliberare il seguente 

Ordine del giorno 
1. Apertura dei lavori da parte del Presidente 
2. Adozione dell’ordine del giorno 
3. Adozione del verbale della riunione del Comex tenutasi a Larnaca in modalità ibrida 

(28 giugno 2023)  
4. Presentazione bilancio previsionale e programma di lavoro 2024 – Votazione 
5. Lista aggiornata dei membri del MEDAC, stato delle quote associative 2023. 
6. Varie ed eventuali.   

 
Sulla piattaforma Zoom all’ora indicata risultano collegati i partecipanti riportati negli estratti 
della piattaforma, che saranno conservati agli atti. Rosa Caggiano constata il raggiungimento del 
numero legale perché possa svolgersi validamente il Comitato Esecutivo. Comunica, inoltre, che 
Laura Pisano (EAA) ha delegato Llibori Martinez Latorre (IFSUA) e che Roberto Silvestri (FIPSAS) ha 
delegato Filippo Cassola (CIPS). I membri del Comitato Esecutivo partecipanti sono 20 comprensivi 
delle 2 deleghe.  
 
Punti 1. 2. 3. - Apertura dei lavori da parte del Presidente, Adozione dell’ordine del giorno e 
Adozione del verbale della riunione del Comitato Esecutivo tenutasi a Larnaca in modalità ibrida 
il 28 giugno 2022 
 
Il Presidente apre lavori e chiede al Vicepresidente Giampaolo Buonfiglio che alle 12,00 prosegua 
il coordinamento della riunione, perché dovrà assentarsi a causa di una convocazione al Ministero 
con altri membri spagnoli della GSA6. Passa poi all’ approvazione dell’ordine del giorno, spiegando 
che nelle varie ed eventuali è previsto l’intervento di Ralf Döring sul Piano pluriennale del 
Mediterraneo Occidentale. Sia l’ordine del giorno che il verbale del 28 giugno 2023 vengono 
approvati all’unanimità. Il Presidente ricorda che durante la precedente riunione del Comitato 
Esecutivo, tenutasi a Larnaca, si è concordata l’istituzione di un premio al valore professionale. In 
questo ambito, Antonio Marzoa propone, in accordo con i vicepresidenti, che alla prima occasione 
sia consegnato al Vicepresidente Giampaolo Buonfiglio, di cui ne elenca i meriti, considerando che 
fin dal 2009 è stato un riferimento fondamentale all’interno del MEDAC, e che il riconoscimento è 
indiscutibile anche all’esterno. Si susseguono diversi interventi dei soci del Comitato Esecutivo che 
sostengono la proposta, che sarà comunque inviata a tutti i membri dell’Assemblea Generale.  



 

 

Il Presidente procede ad illustrare quanto era stato concordato a Larnaca sulla lettera da 
predisporre per la DG Charlina Vitcheva in merito al Piano d'azione per proteggere e ripristinare gli 
ecosistemi marini per una pesca sostenibile e resiliente, in accordo con la Presidenza. Riassume, 
quindi, i punti principali della lettera, che deve esser predisposta per costruire il dialogo con gli 
stakeholder, auspicato dal piano d’azione stesso. Oltre alle principali criticità sottolineate nel testo, 
tra cui le ricadute socioeconomiche e l’inevitabile conseguente aumento delle importazioni da 
paesi terzi, viene aperto un confronto sul livello scientifico, mirato ad esporre gli studi che 
evidenziano punti di vista diversi rispetto a quelli su cui è stato basato il piano d’azione.  
Antonio Marzoa ritiene importante rispondere alla lettera della DG Vitcheva e continuare il 
dibattito con la DG MARE anche su altri argomenti, come il piano di gestione dei piccoli pelagici in 
Adriatico. Alessandro Buzzi (WWF) comunica il parere del 40%, che non ritiene utile inviare alla DG 
MARE una lista di lavori scientifici, perché non si tratta di quantità, ma di qualità di studi. Viene 
proposto che piuttosto sia chiesto alla DG MARE che riferisca gli studi a supporto del piano 
d’azione. Si succede uno scambio di vedute tra Antonio Marzoa e Stephan Beaucher di MedReAct, 
in cui vengono ribadite le rispettive posizioni. Rosa Caggiano chiarisce che il Segretariato é ancora 
in attesa degli ulteriori commenti alla lettera che la Vicepresidente di MedReact aveva 
preannunciato. Motivazione per cui non è stato possibile tenerli in considerazione nell’attuale 
versione. Il dibattito prosegue, con l’intervento di Federica Barbera (Legambiente), Giampaolo 
Buonfiglio (Agci Agrital), Emanuele Sciacovelli (Federpesca), Alessandro Buzzi (WWF) e Kleio 
Psarrou (PEPMA) Vengono ribadite le due posizioni, del 40 e del 60%, e si fa nuovamente 
riferimento al metodo consuetudinario del silenzio assenso e dell’importanza di evitare minority 
statements nelle lettere, così come previsto nel Regolamento interno. Quindi il testo verrà adattato 
cercando di considerare le posizioni espresse, che sono comunque divergenti. Un ulteriore aspetto 
che viene sottolineato da Sciacovelli è relativo alla difficoltà di tutelare alcune aree, quando nello 
stesso bacino insistono flotte di paesi terzi non soggette alla medesima legislazione. Kleio Psarrou 
concorda con l’intervento precedente e porta l’attenzione agli impatti ambientali provenienti da 
terra e che arrivano al mare.  
Rosa Caggiano espone la posizione della Presidenza del MEDAC relativamente alla lettera: Laura 
Pisano si è astenuta, Domitilla Senni è contraria e tre vicepresidenti sono favorevoli.  
Antonio Marzoa delinea diverse possibili soluzioni al dibattito, per cui, se non sarà possibile 
aggiungere un paragrafo esplicativo delle diverse posizioni tra 60% e 40%, potrebbe rimanere 
l’unica opzione il ritiro della lettera stessa. Gli risponde Giampaolo Buonfiglio, che insiste sulla 
possibilità di inserire una frase che rappresenti la posizione del 40%, senza che vengano realmente 
chiesti gli studi scientifici alla base del Piano d’Azione sia perché un dibattito scientifico dovrebbe 
esser svolto con gli Istituti preposti, sia perché è evidente che la scelta degli esperti è ricaduta su 
un’unica tipologia di pensiero. Buonfiglio dichiara che affinché ci fosse stato un processo corretto, 
il dibattito scientifico si sarebbe dovuto svolgere prima della pubblicazione del Piano d’Azione, 
perché sarebbe stata l’occasione in cui il MEDAC avrebbe potuto testimoniare che la ricerca non 
dice un’unica verità. Conclude sottolineando la necessità di considerare il parere scientifico prima 
che sia presa una decisione. Sciacovelli (Federpesca) concorda con Buonfiglio. Rosa Caggiano 
sottolinea che la lettera non può essere ritirata perché rispecchia la volontà della maggior parte 
dei vicepresidenti. Procede, quindi, con la richiesta al Comitato Esecutivo di esprimere l’accordo 



 

 

verso il testo della lettera proposta, che viene approvata con l’aggiunta proposta da Giampaolo 
Buonfiglio.   
 
Punto 4. - Presentazione bilancio previsionale e programma di lavoro 2024 – Votazione 
Marina Illuminati procede ad illustrare il bilancio previsionale 2024 in allegato. Comunica che è 
stato richiesto un aumento del 2% del budget alla CE, previsto dal Grant Agreement (GA) per via 
dell’inflazione. Ricorda a tutti che nel 2023 sono stati organizzati 4 incontri in modalità ibrida e 2 
da remoto. Per il 2024 verrà mantenuta la stessa impostazione, cercando di fornire l’interpretariato 
anche da remoto in almeno 2 gruppi di riunioni ibride, sulla base dei preventivi di spesa per ogni 
gruppo di meeting. Talvolta, infatti, l’organizzazione socia o lo SM ospitanti offrono gli spazi o 
l’affitto della sala riunioni, altre volte al contrario è tutto a carico del MEDAC. Fa poi presente che 
il totale previsto per i contratti esterni resterà invariato, ma si attuerà un’estensione della durata 
dei contratti per gli esperti scientifici, che in diversi casi non hanno svolto una consulenza completa 
rispetto al compenso previsto. Per i coordinatori dei gruppi di lavoro è confermato nel budget un 
compenso annuale, ma sarà previsto anche per i coordinatori dei focus group. Il budget viene 
approvato all’unanimità.  
Rosa Caggiano espone dettagliatamente il piano di lavoro 2024 allegato, già inviato 
anticipatamente ai soci, che viene approvato all’unanimità. 
 
Punto 5.-Lista aggiornata dei membri del MEDAC, stato delle quote associative 2023. 
Marina Illuminati comunica che sono state ricevute tutte le quote dei soci. Riguardo alla richiesta 
di adesione di nuovi soci. Fa presente che si è in attesa che PescAgri invii tutta la documentazione 
necessaria, mentre LIFE, che prima era già socio del MEDAC, ha espresso la volontà di tornare a 
farne parte a partire dal 2024. Illuminati comunica che alcuni SM devono ancora saldare il loro 
contributo annuale. Illuminati procede, quindi, ad illustrare le nuove linee guida della CE per i 
Consigli Consultivi. La novità più importante è che si può chiedere alla CE una sovvenzione 
pluriannuale. La CE prevede, inoltre, un fondo di riserva in cui possono essere accantonati eventuali 
surplus da utilizzare in futuro. Illustra anche la possibilità di un eventuale modifica del Regolamento 
Interno del MEDAC al fine di aumentare il per diem dei rimborsi spese. Fa presente che sulla base 
delle nuove linee guida, sarà possibile mantenere lo status quo oppure adeguarsi agli aumenti 
previsti dall’UE, aumentando così la voce relativa ai rimborsi spesa. Si potrà dunque aumentare il 
per diem con un’unica flat rate uguale per tutti a prescindere dalla destinazione (come è stato fatto 
finora), oppure il rimborso potrebbe variare da paese a paese. Il suggerimento sarebbe quello di 
individuare un tetto massimo indicando le due cifre proposte dall’UE per tutti, e abbassarlo 
eventualmente in base alla disponibilità e al numero di riunioni. Illuminati ricorda che il dibattito 
sulle nuove linee guida dura da quasi un anno, e la maggior parte dei suggerimenti del MEDAC sono 
stati accolti. Comunica che l’aumento del per diem comunque partirebbe dal 2025 perché è appena 
stato approvato il bilancio previsionale del MEDAC per il 2024 con le vecchie cifre. Marina Illuminati 
conclude ricordando a tutti che a breve i soci riceveranno le lettere d’impegno per il 2024, che 
dovranno esser restituite firmate quanto prima. 
  
6.-Varie ed eventuali. 



 

 

Non essendoci ulteriori interventi, Rosa Caggiano passa la parola a Ralf Döring, co-presidente del 
gruppo di lavoro di esperti dello STECF perché illustri le slide allegate sulla valutazione del regime 
dello sforzo di pesca nel Mediterraneo Occidentale per le analisi economiche. Fa presente che 
finora sono stati applicati tre diversi modelli per la valutazione dell’applicazione del piano 
pluriennale, sviluppati per specifiche GSA, flotte e attività di pesca. I risultati ottenuti, quindi, 
devono essere resi confrontabili soprattutto tra variabili economiche. Questa fase di consultazione 
del MEDAC è principalmente rivolta a verificare la validità dei risultati, attraverso il confronto con 
gli stakeholder. Per il 2024, si prevede che l’interazione sia organizzata in modo più efficace, 
attraverso un primo scambio con gli stakeholders in primavera, così da poter considerare gli input 
ricevuti nei modelli che si elaborano della riunione di esperti di settembre. Intanto, comunica che  
è previsto un incontro tra MEDAC ed esperti scientifici dello STECF il 28 settembre, ma purtroppo 
quest’anno avviene troppo tardi perché le informazioni possano essere considerate nei modelli 
dagli esperti. 
Giampaolo Buonfiglio (AGCIAgrital) chiede chiarimenti sui contenuti dell’incontro previsto il 28 
settembre per poter arrivare preparati con le informazioni necessarie per la valutazione della 
situazione economica derivante dall’applicazione del piano pluriennale, che ormai è in vigore da 4 
anni. Ralf Döring chiarisce che lo STECF ha già dati a disposizione per i modelli bio-economici, per 
cui quest’occasione è mirata a verificare che la base a disposizione risponda alla realtà. In questo 
senso i soci del MEDAC possono portare ulteriori dati e informazioni utili.  
Rosa Caggiano interviene per avere ulteriori informazioni sulle modalità di organizzazione della 
riunione tra STECF e MEDAC: l’esperto scientifico chiarisce che la lingua di lavoro sarà solo l’inglese 
e che ogni membro del MEDAC si dovrà iscriversi autonomamente sulla piattaforma dello STECF.  
Con l’accordo del Presidente, Antonio Pucillo (ETF) e Giampaolo Buonfiglio (AgciAgrital), Rosa 
Caggiano anticipa che il Segretariato del MEDAC si occuperà dell’organizzazione dell’incontro, in 
modo da poter garantire la massima partecipazione ed interazione possibile, per cui sarà previsto 
l’interpretariato nelle lingue di interesse per il MAP del Mediterraneo Occidentale, la piattaforma 
sarà zoom, e la lista die partecipanti sarà curata dal Segretariato, così da ridurre gli ostacoli 
burocratici alla partecipazione dei soci a questa importante opportunità di interazione diretta tra 
esperti scientifici dello STECF ed i soci del MEDAC.  
A conclusione delle varie ed eventuali, Marzia Piron illustra gli argomenti e le attività con cui il 
MEDAC parteciperà al Fish Forum, organizzato dalla GFCM nel 2024. Il Consiglio Consultivo, infatti, 
sulla base delle proposte ricevute dai soci, proporrà due presentazioni, sulla decarbonizzazione e 
sulla gestione spaziale, e un side-event dal titolo “Il settore della pesca in Mediterraneo necessita 
di una nuova generazione di pescatori: come portare i giovani più vicino alle imprese nel settore 
della pesca “.   
Non essendoci ulteriori interventi, Giampaolo Buonfiglio chiude i lavori del Comitato Esecutivo del 
MEDAC, ringraziando gli interpreti.  
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ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΤΗΣ ΕΚΤΕΛΕΣΤΙΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ ΤΟΥ MEDAC 

Τηλεδιάσκεψη  
13 Σεπτεμβρίου 2023 

 
Πρόεδρος της συνεδρίασης: Antonio Marzoa Notlevsen 
 
Στις 13 Δεκεμβρίου 2023 και στις 09.30 και  σε τελεδιάσκεψη, έλαβε χώρα η συνάντηση της 
Εκτελεστικής Επιτροπής του MEDAC προκειμένου να γίνει συζήτηση και να ληφθούν αποφάσεις 
για τα παρακάτω θέματα 

Ημερησία διάταξη 
1. Έναρξη των εργασιών από τον Πρόεδρο  
2. Έγκριση της ημερησίας διάταξης  
3. Έγκριση των πρακτικών της Εκτελεστικής Επιτροπής που έλαβε χώρα στην Λάρνακα 

σε υβριδική μορφή (28 Ιουνίου 2023) 
4. Παρουσίαση προϋπολογισμού και πρόγραμμα εργασίας για το 2024- Ψηφοφορία  
5. Επικαιροποιημένος καταλογος των μελών του MEDAC , κατάσταση ως προς την 

ταμειακή ενημερότητα για το 2023. 
6. Διάφορα   

 
Στην πλατφόρμα ZOOM την συγκεκριμένη μέρα και ώρα είναι συνδεδεμένοι όσοι αναφέροντα 
στα στοιχεία της πλατφόρμας. Τα στοιχεία αυτά θα διατηρηθούν στα πρακτικά. 
 Η Rosa Caggiano διαπιστώνει ότι υπάρχει απαρτία προκειμένου να μπορεί να είναι  έγκυρες οι 
εργασίες της Εκτελεστικής Επιτροπής. Ανακοινώνει επίσης ότι η  Laura Pisano (EAA) 
εξουσιοδότησε τον  Llibori Martinez Latorre (IFSUA) και ότι ο  Roberto Silvestri (FIPSAS) 
εξουσιοδότησε τον  Filippo Cassola (CIPS). Τα μέλη της Εκτελεστικής Επιτροπής που συμμετέχουν 
είναι 20 συμπεριλαμβάνοντας και τις δύο εξουσιοδοτήσεις.   
 
Σημεία  1. 2. 3. - Έναρξη των εργασιών από τον Πρόεδρο. Έγκριση της ημερησίας διάταξης και 
των Πρακτικών της συνάντησης της Εκτελεστικής Επιτροπής που έλαβε χώρα στην Λάρνακα σε 
υβριδική μορφή στις 28 Ιουνίου 2022. 
Ο Πρόεδρος κηρύσσει την έναρξη των εργασιών και ζητάει από τον αντιπρόεδρο Giampaolo 
Buonfiglio να αναλάβει μετά από τις 12.00 τον συντονισμό των εργασιών γιατί θα πρέπει να 
απουσιάσει λόγω μίας συνάντησης στο υπουργείο με άλλα μέλη του GSA6 από την Ισπανία. 
Περνάει κατόπιν στην έγκριση της ημερησίας διάταξης και εξηγεί ότι στα Διάφορα προβλέπεται η 
παρέμβαση του Ralf Döring σχετικά με το πολυετές πρόγραμμα της Δυτικής Μεσογείου. 
Εγκρίνονται ομόφωνα και η ημερησία διάταξη και τα πρακτικά της 28ης Ιουνίου 2023. Ο Πρόεδρος 
θυμίζει ότι κατά την διάρκεια της προηγούμενης συνεδρίασης της Εκτελεστικής Επιτροπής που 
έλαβε χώρα στην Λάρνακα, , συμφωνήθηκε η θεσμοθέτηση ενός βραβείου για της επαγγελματική 
αριστεία. 
 



 

 

Σε αυτό το πλαίσιο ο Antonio Marzoa προτείνει και με την σύμφωνη γνώμη των αντιπροέδρων να 
απονεμηθεί το βραβείο με την πρώτη ευκαιρία στον Αντιπρόεδρο Giampaolo Buonfiglio του 
οποίου παραθέτει τις αρετές. Από το 2009 υπήρξε σημείο αναφοράς εντός του MEDAC ενώ η 
αναγνώριση του είναι αδιαμφισβήτητη και εντός της οργάνωσης. Ακολουθούν διάφορες 
παρεμβάσεις των μελών της Εκτελεστικής Επιτροπής που στηρίζουν την πρόταση η οποία θα 
αποσταλεί σε κάθε περίπτωση σε όλα τα μέλη της Γενικής Συνέλευσης. 
 
Ο Πρόεδρος αναφέρεται στα όσα συμφωνήθηκαν στην Λάρνακα ως προς την επιστολή που θα 
πρέπει να σταλεί με την σύμφωνη γνώμη του Προεδρείου ,για την DG στην Charlina Vitcheva και 
που θα αφορά το πρόγραμμα δράσης που αποσκοπεί στην προστασία και επαναφορά των 
θαλασσίων οικοσυστημάτων για μία βιώσιμη και ανθεκτική αλιεία. Ανακεφαλαιώνει κατόπιν τα 
βασικά σημεία της επιστολής που θα πρέπει να συνταχθεί προκειμένου να αναπτυχθεί ένας 
διάλογος με τους ενδιαφερόμενους, κάτι που προβλέπει και το ίδιο το πρόγραμμα δράσης. Πέρα 
από τα βασικά κρίσιμα σημεία που υπογραμμίζονται στο κείμενο, μεταξύ των οποίων 
συμπεριλαμβάνοται και οι ενδεχόμενες επιπτώσεις που αφορούν την αύξηση των εισαγωγών από 
τρίτες χώρες, ξεκινάει και μία αντιπαράθεση σε επιστημονικό επίπεδο ως προς τα σημεία  που 
είναι διαφορετικά σε σχέση με αυτά στα οποία βασίστηκε το πρόγραμμα δράσης.  
 
Ο Antonio Marzoa θεωρεί ότι είναι σημαντικό να υπάρξει απάντηση στην επιστολή της κας 
Vitcheva από την Γενική Διεύθυνση Θαλάσσιας Πολιτικής και Αλιείας  και να συνεχιστεί η 
συζήτηση με την DG MARE και επί άλλων θεμάτων όπως το διαχειριστικό πρόγραμμα των μικρών 
πελαγικών στην Αδριατική. 
 
 Ο Alessandro Buzzi (WWF) ανακοινώνει ότι η γνωμοδότηση του 40% που δεν θεωρεί ότι είναι 
χρήσιμο να αποσταλεί στην DG MARE ένας κατάλογος των επιστημονικών εργασιών από την 
στιγμή που το θέμα δεν είναι η ποσότητα αλλά η ποιότητα. Προτείνεται να ζητηθεί από την DG 
MARE να κάνει αναφορά στις μελέτες που στηρίζουν το πρόγραμμα δράσης.  
 
Ακολουθεί ανταλλαγή απόψεων μεταξύ του Antonio Marzoa και του  Stephan Beaucher της  
MedReAct, όπου αναφέρονται οι αντίστοιχες θέσεις. Η Rosa Caggiano διευκρινίζει ότι η 
Γραμματεία είναι ακόμη εν αναμονή των περαιτέρω σχολίων για την επιστολή που είχε 
προαναγγείλει η πρόεδρος του MedReact. Για τον λόγο αυτό δεν κατέστη δυνατόν να ληφθούν 
υπόψη στην παρούσα μορφή. Η συζήτηση συνεχίζεται με μία νέα  παρέμβαση. Αναφέρονται οι 
δύο απόψεις του 40% και του 60% και γίνεται και πάλι αναφορά στην συνήθη μέθοδο της σιωπής 
και της απουσίας. Τονίζεται η σημασία του να αποφευχθούν τα minority statements  στις 
επιστολές όπως εξ’άλλου προβλέπεται και από τον Εσωτερικό Κανονισμό. Το κείμενο κατά 
συνέπεια θα προσαρμοστεί και θα γίνει μιά προσπάθεια να ληφθούν υπόψη οι απόψεις που 
εκφράστηκαν και που είναι σε κάθε περίπτωση αποκλίνουσες. Ενα περαιτέρω θέμα που 
υπογραμμίστηκε απο τον κο Sciacovelli αφορά την δυσκολία να προστατευτύν ορισμένες περιοχές 
όταν στον ίδιο κόλπο υπάρχουν στόλοι τρίτων χωρών που δεν υπόκεινται στην ίδια νομοθεσία.  Η 
Κλειώ Ψαρρού  αναφέρει ότι συμφωνεί με την προηγούμενη παρέμβαση και εφιστά την προσοχή 
στις περιβαλλοντικές επιπτώσεις που προέρχονται από την γη και καταλήγουν στην θάλασσα.  
 



 

 

Γι’  αυτόν ακριβώς τον λόγο δεν μπόρεσαν να ληφθούν υπόψη στην παρούσα μορφή. Η συζήτηση 
συνεχίζεται με την παρέμβαση της Federica Barbera (Legambiente), του Giampaolo Buonfiglio 
(Agci Agrital), του Emanuele Sciacovelli (Federpesca),  του Alessandro Buzzi (WWF) και της Κλειώς 
Ψαρρού (PEPMA). 
 
Η Rosa Caggiano παραθέτει την άποψη του Προεδρείου του MEDAC, σχετικά με την επιστολή. Η 
Laura Pisano απέχει, η Domitilla Senni είναι κατά και τρεις αντιπρόεδροι είναι υπερ.  
 
Ο Antonio Marzoa αναφέρεται σε διάφορες λύσεις για την συζήτηση. Συνεπώς αν δεν είναι 
δυνατόν να προστεθεί μία επεξηγηματική παράγραφος των διαφόρων απόψεων του 40% και του 
60% θα μπορούσε να παραμείνει ως μοναδική λύση η απόσυρση της ίδιας της επιστολής.  
 
Του απαντάει ο Giampaolo Buonfiglio, που επιμένει ως προς την δυνατότητα να ενταχθεί μία 
φράση που να ανατιπροσωπεύει την άποψη του 40% δίχως να ζητηθούν στην πραγματικότητα 
επιστημονικές μελέτες με βάση το Πρόγραμμα Δράσης. Μία επιστημονική συζήτηση θα πρέπει να 
διεξαχθεί με τα αρμόδια ινστιτούτα ενώ  είναι σαφές ότι η επιλογή των εμπειρογνωμόνων 
βασίζεται σε έναν και μοναδικό τρόπο σκέψης.  
 
Ο κος Buonfiglio δηλώνει ότι αν είχε ακολουθηθεί μιά σωστή διαδικασία, η επιστημονική 
συζήτηση θα έπρεπε να διεξαχθεί πριν από την δημοσίευση του Προγράμματος Δράσης γιατί θα 
αποτελούσε μία ευκαιρία για το MEDAC να αναφέρει ότι η έρευνα δεν αναφέρει μία και μοναδική 
αλήθεια. Ολοκληρώνει υπογραμμίζοντας την ανάγκη του να ληφθεί υπόψη η επιστημονική 
γνωμοδότηση πριν να ληφθεί μία απόφαση. Ο κος Sciacovelli (Federpesca) συμφωνεί με τον κο  
Buonfiglio.  Η Rosa Caggiano υπογραμμίζει ότι η επιστολή δεν μπορεί να αποσυρθεί γιατί 
αντικατοπτρίζει την επιθυμία του μεγαλύτερου μέρους των αντιπροέδρων. Συνεχίζει κατόπιν με 
το αίτημα της Εκτελεστικής Επιτροπής να εκφραστεί η σύμφωνη γνώμη ως προς το κείμενο της 
προτεινόμενης επιστολής η οποία εγκρίνεται με την προσθήκη που πρότεινε ο Giampaolo 
Buonfiglio. 
 
Σημείο  4. - Παρουσίαση προυπολογισμού και προγράμματος εργασίας για το 2024- 
Ψηφοφορία  
 
Η Marina Illuminati παρουσιάζει τον προυπολογισμό για το 2024 σε ένα συνημμένο. Ανακοινώνει 
ότι ζητήθηκε μία αύξηση στην ΕΕ κατά 2% του προυπολογισμού που προβλέπεται από την ΓΣ λόγω 
του πληθωρισμού. Θυμίζει σε όλους ότι το 2023 οργανώθηκαν 4 συναντήσεις με υβριδική μορφή 
και άλλες δύο διαδικτυακά. Για το 2024 προβλέπεται να διατηρηθεί το ίδιο καθεστώς και θα γίνει 
μία προσπάθεια να γίνεται και η διαρμηνεία διαδικτυακά τουλάχιστον σε 2 ομάδες υβριδικών 
συνεδριάσεων , με βάση των προυπολογισμό δαπανών για κάθε ομάδα συναντήσεων. Πράγματι, 
μερικές φορές η οργάνωση μέλος ή το κράτος μέλος που φιλοξενούν την συνάντηση παρέχουν 
τον χώρο ή ενοικιάζουν μία αίθουσα συνεδριάσεων. Σε άλλες περιπτώσεις όλα τα έξοδα τα 
αναλαμβάνει το MEDAC. Αναφέρει κατόπιν ότι το σύνολο που προβλέπεται για τα εξωτερικά 
συμβολαια θα παραμείνει ως έχει. Θα γίνει όμως μία επέκταση της διάρκειας των συμβάσεων για 
τους επιστημονικούς εμπειρογνώμονες που σε πολλές περιπτώσεις δεν ολοκλήρωσαν την 



 

 

εργασία τους ανάλογα με όσα πρόβλεπε η σύμβασή τους.  Γιά τους συντονιστές των ομάδων 
εργασίας επιβεβαιώνεται στον προυπολογισμό και μία ετήσια αποζημίωση. Θα προβλεφθεί όμως 
και γιά τους συντονιστές του focus group.Ο  προυπολογισμός εγκρίνεται ομόφωνα.  
 
Η Rosa Caggiano παραθέτει λεπτομερώς το πρόγραμμα εργασίας για το 2024 το οποίο το 
υποβάλλει συνημμένο. Εχει σταλεί εκ των προτέρων στα μέλη και εγκρίνεται ομόφωνα.  
 
Σημείο 5.- Επικαιροποιημένος κατάλογος των μελών του MEDAC , καταστάση ως προς την 
ταμειακή ενημερότητα για το 2023.  
Η Marina Illuminati ανακοινώνει ότι ελήφθησαν όλες οι εισφορές όλων των μελών. Σε ότι αφορά 
το αίτημα προσχώρησης νέων μελών, αναφέρει ότι βρίσκονται εν αναμονή του να στείλει η 
οργάνωση PescAgri όλα τα αναγκαία έγγραφα. Η οργάνωση LIFE που στο παρελθόν ήταν μέλος 
στο MEDAC, εξέφρασε και πάλι την επιθυμία να επιστρέψει από το 2024 με την ιδιότητα και πάλι 
του μέλους.  
  
Η κα Illuminati ανακοινώνει ότι μερικά κράτη μέλη θα πρέπει ακόμη να καταβάλουν την ετήσια 
εισφορά τους. Η κα Illuminati αναφέρεται κατόπιν στις νέες κατευθυντηρίους γραμμές της ΕΕ για 
τα Γνωμοδοτικά Συμβούλια. Η πιό σημαντική καινοτομία είναι ότι μπορεί να ζητηθεί από την ΕΕ 
μία πολυετής ενίσχυση. Η ΕΕ προβλέπει επισης και ένα αποθεματικό ταμείο όπου θα μπορούν να 
κρατούνται ενδεχόμενα πλεονάσματα που θα μπορούσαν να χρησιμοποιηθούν στο μέλλον. 
Αναφέρεται επίσης και στην δυνατότητα μία ενδεχόμενης αλλαγής του Εσωτερικού Κανονισμού 
του MEDAC προκειμένου να αυξηθεί το ημερήσιο ποσό  που αφορά την αποζημιωση γιά δαπάνες. 
Αναφέρει ότι με βάση τις νέες κατευθυντηρίους γραμμές θα είναι δυνατόν να διατηρηθεί η 
παρούσα κατάσταση ή να υπάρξει προσαρμογή στις αυξήσεις που προβλέπονται από την ΕΕ με 
παράλληλη αύξηση του κονδυλίου που αφορά την αποζημίωση δαπανών. Θα είναι κατά συνέπεια 
δυνατόν να αυξηθεί η ημερησία αποζημίωση με ένα κατ’αποκοπή ποσό (flat rate) που θα είναι το 
ίδιο για όλους ανεξάρτητα απο τον προορισμό (όπως έγινε μέχρι τώρα), ή  η αποζημίωση θα 
μπορούσε να ποικίλει από την μία χώρα στην άλλη.  Η πρόταση θα ήταν να οριστεί ένα ανώτατο 
επίπεδο με αναφορά στους δύο αριθμούς που προτάθηκαν από την ΕΕ για όλους και ενδεχομένως 
να μειωθεί με βάση την διαθεσιμότητα και τον αριθμό των συνεδριάσεων. 
 
Η κα Illuminati θυμίζει ότι η συζήτηση για τις νέες κατευθυντηρίους γραμμές διαρκεί εδω και ένα 
έτος και το μεγαλύτερο μέρος των προτάσεων του MEDAC, έγινε δεκτό. Ανακοινώνει ότι η αύξηση 
της ημερήσιας αποζημίωσης σε κάθε περίπτωση θα ξεκινήσει από το 2025 γιατί μόλις εγκρίθηκε 
ο προυπολογισμός του MEDAC  για το 2024 με τα παλαιά κονδύλια. Η Marina Illuminati 
ολοκληρώνει θυμίζοντας σε όλους ότι σε λίγες μερες τα μέλη θα λάβουν τις επιστολές ανάληψης 
υποχρεώσεων  για το 2024 οι οποίες θα πρέπει να επιστραφούν υπογεγραμμένες το συντομότερο.  
  
6.- Διάφορα 
Δεν υπάρχουν άλλες παρεμβάσεις και η  Rosa Caggiano δίνει τον λόγο στον Ralf Döring,  συν 
πρόεδρο της ομάδας εργασίας εμπειρογνωμόνων του  STECF προκειμένου να παρουσιάσει τις 
συνημμένες διαφάνειες  που αφορούν το καθεστώς αλιευτικής προσπάθειας στην Δυτική  
Μεσόγειο, για τις οικονομικές αναλύσεις.  Αναφέρει ότι μέχρι στιγμής έχουν εφαρμοστεί τρία 



 

 

διαφορετικά μοντέλα για την αξιολόγηση της εφαρμογής του πολυετούς προγράμματος για 
συγκεκεριμένες GSA, στόλους και αλιευτικές δράσεις. Tα αποτελέσματα κατά συνέπεια θα πρέπει 
να μπορούν να συγκριθούν κυρίως με οικονομικές μεταβλητές. Αυτή η φάση διαβούλευσης του 
MEDAC έχει βασικό στόχο να ελέγξει την εγκυρότητα των αποτελεσμάτων μέσα απο την σύγκριση 
με τους ενδιαφερόμενους. Γιά το 2024 προβλέπεται ότι η αλληλεπίδραση θα πρέπει να οργανωθεί 
με πιό αποτελεσματικό τρόπο μέσα από μία πρώτη ανταλλαγή με τους ενδιαφερόμενους την 
άνοιξη , έτσι ώστε να μπορέσουν να ληφθούν υπόψη τα δεδομένα που υπάρχουν στα μοντέλλα 
που διαμορφώνονται τον Σεπτέμβριο στην συνάντηση των εμπειρογνωμόνων. Ανακοινώνει 
επίσης ότι προβλέπεται μία συνάντηση μεταξύ του MEDAC και των επιστημονικών 
εμπειρογνωμόνων του STECF στις 28 Σεπτεμβρίου. Δυστυχώς όμως αυτό τον χρόνο η συνάντηση 
γίνεται πολύ αργά για να μπορέσουν να ληφθούν υπόψη οι πληροφορίες στα μοντέλα από τους  
εμπειρογνώμονες .  
 
Ο Giampaolo Buonfiglio (AGCIAgrital) ζητάει διευκρινήσεις για το περιεχόμενο της συνάντησης 
που προβλέπεται για τις 28 Σεπτεμβρίου προκειμένου να είναι προετοιμασμένοι και να έχουν τις 
αναγκαίες πληροφορίες για την αξιολόγηση της οικονομικής κατάστασης που οφείλεται στην 
εφαρμογή του πολυετούς προγράμματος που είναι σε ισχύ εδώ και 4 πλέον χρόνια. 
 
Ο Ralf Döring διευκρινίζει ότι το  STECF έχει ήδη στην διάθεσή του δεδομένα για τα βιο-οικονομικά 
μοντέλα. Στην περίπτωση αυτή ο στόχος είναι να διερευνηθεί κατά πόσον η υπάρχουσα βάση 
αντιστοιχεί στην πραγματικότητα. Από αυτή την άποψη τα μέλη του MEDAC μπορούν να 
συνεισφέρουν με επιπλέον χρήσιμα δεδομένα και πληροφορίες.  
 
Η Rosa Caggiano παρεμβαίνει και ζητάει επιπλέον πληροφορίες για τους τρόπους οργάνωσης της 
συνάντησης μεταξύ STECF και  MEDAC. Ο επιστημονικός εμπειρογνώμονας διευκρινίζει ότι η 
γλώσσα εργασίας θα είναι μόνον τα αγγλικά και ότι κάθε μέλος του MEDAC θα πρέπει να 
εγγράφεται αυτόματα στην πλατφόρμα του  
STECF. 
 
Με την σύμφωνη γνώμη του Προέδρου, του  Antonio Pucillo (ETF) και του  Giampaolo Buonfiglio 
(AgciAgrital), η  Rosa Caggiano  διευκρινίζει ότι η γραμματεία του  MEDAC  θα ασχοληθεί με την 
οργάνωση της συνάντησης έτσι ώστε να εξασφαλιστεί η μέγιστη συμμετοχή και αλληλεπίδραση.  
Για τον λόγο αυτό θα προβλέπεται διερμηνεία στις γλώσσες που αφορούν τα Πολυετή 
Προγράμματα της Δυτικής Μεσογείου. Η πλατφόρμα που θα χρησιμοποιηθεί θα είναι το Zoom 
και η Γραμματεία θα φροντίσει τον κατάλογο των συμμετεχόντων , έτσι ώστε να περιοριστούν τα 
γραφειοκρατικά εμπόδια και να μπορέσουν τα μέλη να πάρουν μέρος σε αυτή την σημαντική 
συνάντηση που επιτρέπει την άμεση αλληλεπίδραση μεταξύ των επιστημονικών 
εμπειρογνωμόνων του STECF και των μελών του MEDAC.  
   
Μετά από την ολοκλήρωση του θέματος Διάφορα, η Marzia Piron αναφέρεται στα θέματα και στις 
δραστηριότητες που θα αναπτύξει το MEDAC κατά την συμμετοχή του στο Fish Forum που θα 
οργανώσει η ΓΕΑΜ το 2024. Το Γνωμοδοτικό Συμβούλιο πράγματι, με βάση τις προτάσεις που έχει 
λαβει από τα μέλη, θα προτείνει δύο παρουσιάσεις σχετικά με την απεξάρτηση από τον άνθρακα 



 

 

και την διαχείρηση του χώρου καθώς και μία παράλληλη εκδήλωση με τίτλο “Ο κλάδος της αλιείας 
στην Μεσόγειο απαιτεί μία νέα γενιά αλιέων: πως θα μπορέσουν οι νέοι να έρθουν πιό κοντά στις 
επιχειρήσεις του αλιευτικού κλάδου”  
 
Δεν υπάρχουν πλέον άλλες παρεμβάσεις και ο Giampaolo Buonfiglio ολοκληρώνει τις εργασίες της 
Εκτελεστικής Επιτροπής του MEDAC ευχαριστώντας τους διερμηνείς.  
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Ref.:165/2024        Rome, 12 september 2024 
 
 

MEDAC EXECUTIVE COMMITTEE REPORT 

 
Online  

13th September 2023 
 

Chair of the session: Antonio Marzoa Notlevsen  
 
On 13th September 2023 at 9:30 am the meeting of the MEDAC Executive Committee was held 
online according to the following  
 

Agenda 
 

1. Opening of the session by the Chair 
2. Adoption of the Agenda 
3. Adoption of the report of the hybrid ExCom meeting held in Larnaca (28th June 2023)  
4. Presentation of the budget proposal and work programme for 2024 – vote     
5. The list of MEDAC members and the situation concerning payment of fees for 2023 
6. Any Other Matters.   

 
The participants recorded as being present on the Zoom platform at the time indicated are listed 
in the meeting attendance records extracted from the platform, all records will be kept on file. 
Rosa Caggiano established that there was a quorum for the Executive Committee meeting to be 
held legally. She also noted that proxies had been received from Laura Pisano (EAA) to Llibori 
Martinez Latorre (IFSUA) and from Roberto Silvestri (FIPSAS) to Filippo Cassola (CIPS). She added 
that there were 20 participating Executive Committee members including the two proxies. 
 
Agenda items 1. 2. 3. – Opening of the session by the Chair, Adoption of the Agenda and Adoption 
of the report of the Executive Committee hybrid meeting held in Larnaca on 28th June 2023 
 
The Chair opened the meeting and asked the vice Chair, Giampaolo Buonfiglio, to continue 
coordinating the meeting from 12 noon, as he would have to leave due to a meeting at the Ministry 
with other Spanish members of GSA6. He moved on to the approval of the agenda, explaining that 
Ralf Döring would speak under “Any Other Matters” with regard to the Western Mediterranean 
Multiannual Plan. Both the agenda and the report of the meeting held on 28th June 2023 were 
unanimously approved. The Chair recalled that during the previous Executive Committee meeting, 
held in Larnaca, they had agreed to establish a professional merit award. In this regard, Antonio 
Marzoa, together with the vice Chairs, put forward a motion to present this award to vice Chair 
Giampaolo Buonfiglio at the earliest opportunity. He listed the merits of the nominee, underlining 
that he had been a fundamental guiding figure within the MEDAC since 2009, and that such 
recognition was also unquestionable externally. Several speeches were made by Executive 



 

 

Committee members supporting this proposal, which would be sent to all members of the General 
Assembly as well.  
The Chair proceeded to explain what had been agreed in Larnaca regarding the letter being 
prepared for DG Charlina Vitcheva on the Action Plan to protect and restore marine ecosystems 
for sustainable and resilient fisheries. He summarised the main points of the letter, which needed 
to be prepared in order to establish dialogue with stakeholders, as called for within the Action Plan 
itself. In addition to the main critical issues highlighted in the text, including the socioeconomic 
impact and the inevitable consequent increase in imports from third countries, discussion was 
initiated on a scientific level, with the aim of presenting the studies which highlight different points 
of view from those on which the action plan was based.  
Antonio Marzoa stressed the importance of replying to the letter from the DG, Ms Vitcheva, as well 
as continuing dialogue with DG MARE on other topics too, such as the management plan for small 
pelagics in the Adriatic. Alessandro Buzzi (WWF) informed the meeting on the opinion of the 40% 
segment, saying it was not deemed useful to send DG MARE a list of scientific works, because it 
was not a question of quantity, but of quality where the studies were concerned. Instead, they 
suggested asking DG MARE to report on the studies used in support of the action plan. An exchange 
took place between Antonio Marzoa and Stephan Beaucher of MedReAct, in which their respective 
positions were reiterated. Rosa Caggiano clarified that the Secretariat was still waiting for further 
comments on the letter that the Vice Chair of MedReact had announced, which was why they had 
not taken them into consideration in the current version. The debate continued, with Federica 
Barbera (Legambiente), Giampaolo Buonfiglio (Agci Agrital), Emanuele Sciacovelli (Federpesca), 
Alessandro Buzzi (WWF) and Kleio Psarrou (PEPMA) all intervening. The two positions were 
reiterated, that of the 40% and 60% segments, and reference was made once again to the 
customary method of tacit consent, and the importance of avoiding minority statements in letters, 
as foreseen in the Internal Regulation. The text would therefore be adapted to take into account 
the positions expressed, even though they were divergent. A further aspect emphasised by Mr 
Sciacovelli was the difficulty in protecting certain areas when third country fleets were not subject 
to the same legislation but operated in the same basin. Kleio Psarrou agreed with this and also 
drew attention to the environmental impacts which come from the land but end up in the sea. 
Rosa Caggiano illustrated the position of the MEDAC Chair’s Office regarding the letter: Laura 
Pisano abstained, Domitilla Senni was against it and three vice Chairs were in favour.  
Antonio Marzoa outlined several practical solutions to the debate, adding that withdrawing the 
letter altogether may be the only option should it not prove possible to add a paragraph explaining 
the different positions held by the 60% and 40% segments. Giampaolo Buonfiglio answered, 
insisting that it was possible to add a sentence representing the 40% segment’s position without 
actually requesting the scientific studies behind the Action Plan, he gave two reasons: any scientific 
debate should be carried out with the institutes involved, and secondly because it was clear that 
the experts’ choice had focused on just one line of thought. Mr Buonfiglio emphasised that, had 
the correct procedure been followed, the scientific debate would have taken place before the 
publication of the Action Plan, because that would have given the MEDAC a chance to say that 
research does not state one single truth. He concluded by stressing the need to consider scientific 
advice before a decision is made. Mr Sciacovelli (Federpesca) expressed his agreement with Mr 
Buonfiglio. Rosa Caggiano underlined that the letter could not be withdrawn because it reflected 



 

 

the will of the majority of the vice chairs. She proceeded to ask the Executive Committee to express 
agreement on the text of the proposed letter, it was duly approved with the addition put forward 
by Giampaolo Buonfiglio.  
 
Agenda item 4. Presentation of the budget proposal and work programme for 2024 – vote     
Marina Illuminati illustrated the attached 2024 budget proposal. She informed the meeting that 
they had asked the EC for a 2% increase in the budget, which was envisaged by the Grant 
Agreement (GA) due to inflation. She reminded everyone that four hybrid and two online meetings 
had been organised in 2023. This approach would be maintained for 2024, and they would try to 
provide online interpretation too for at least two groups of hybrid meetings, based on cost 
estimates for each group of meetings. She specified that sometimes the host partner organisation 
or MS would provide a meeting space or pay for a meeting room, other times on the other hand, 
the MEDAC had to pay all the costs. She then informed the meeting that the total amount for 
external contracts would remain the same, but the scientific experts’ contracts would be extended, 
because in several cases they had not provided the full consultation envisaged in relation to the 
established remuneration. An annual payment was confirmed in the budget for working group 
coordinators and this would also be extended to focus group coordinators. The budget was 
approved unanimously.  
Rosa Caggiano provided a detailed presentation of the 2024 work plan (attached) that had already 
been sent to the members before the meeting. This was approved unanimously. 
 
Agenda item 5. The list of MEDAC members and the situation concerning payment of fees for 
2023. 
Marina Illuminati informed the meeting that payment had been received from all members. On the 
matter of membership requests, she noted that they were waiting for PescAgri to submit all the 
necessary documentation, she also announced that the past MEDAC member LIFE had applied to 
rejoin from 2024. Marina Illuminati added that some MS still had to pay their annual contribution. 
She proceeded to explain the new EC guidelines for Advisory Councils, the most important new 
feature being the possibility to apply to the EC for multiannual funding. She said that the EC also 
envisaged a reserve fund in which any surplus amounts can be set aside for future use. She also 
outlined a potential amendment to the MEDAC Internal Regulation to increase the per diem 
amount for expenses; she said that, based on the new guidelines, they could leave things as they 
stand of make adjustments according to the increases established by the EU, namely increasing the 
budget line relative to the reimbursement of expenses. This would entail either increasing the per 
diem amount with a flat rate that stays the same regardless of the destination (as had been done 
so far) or establishing a reimbursement system that varied from country to country. The suggestion 
she put forward was to set a maximum amount, using the two figures proposed by the EU for 
everyone, with the possibility of decreasing it according to availability and the number of meetings. 
Ms Illuminati recalled that the debate on the new guidelines had been going on for almost a year, 
and most of the suggestions made by the MEDAC had been taken on board. She pointed out that 
the per diem increase would be implemented from 2025, as the MEDAC budget for 2024 had just 
been approved with the old figures. Marina Illuminati concluded by reminding the meeting that 



 

 

members would soon receive their commitment letters for 2024, which should be returned signed 
as soon as possible. 
  
6. Any Other Matters 
As there were no further requests to speak, Rosa Caggiano passed the floor to Ralf Döring, co-chair 
of the STECF expert working group, who presented the attached slides on the evaluation of the 
fishing effort regime for demersal fisheries in Western Mediterranean for the purpose of economic 
analyses. He informed the meeting that, so far, three different models had been applied to evaluate 
the application of the multiannual plan, these were developed for specific GSAs, fleets, and 
fisheries. The results obtained therefore need to be made comparable, especially regarding 
economic variables. He said that this consultation phase with the MEDAC focused mainly on 
verifying the validity of the results through discussion with stakeholders, he added that, for 2024, 
they planned to organise interactions more effectively: an initial exchange with stakeholders in the 
spring, so that the input received could be taken into account in the models to be developed for 
the expert meeting in September. Furthermore, he informed the meeting that a meeting between 
the MEDAC and STECF scientific experts was planned for 28th September, although unfortunately 
this year it would be too late for the information to be considered by the experts in the models. 
Giampaolo Buonfiglio (AGCI Agrital) asked for clarification on the content of the meeting scheduled 
for 28th September in order to attend duly prepared and with the necessary information for the 
evaluation of the economic situation resulting from the application of the multiannual plan, which 
had been in force for four years now. Ralf Döring clarified that the STECF already had data available 
for bio-economic modelling, this meeting aimed to verify that the basis they had available 
corresponds to the actual situation. The MEDAC members could therefore bring additional data 
and useful information.  
Rosa Caggiano intervened to obtain further information on how the meeting between STECF and 
MEDAC would be organised: the scientific expert clarified that the working language would be 
English only, and that each MEDAC member would have to register independently on the STECF 
platform.  
With the agreement of the MEDAC Chair, Antonio Pucillo (ETF) and Giampaolo Buonfiglio 
(AgciAgrital), Rosa Caggiano announced that the MEDAC Secretariat would deal with the 
organisation of the meeting in order to ensure the widest possible participation and interaction. 
Interpreting would be provided in the languages of interest for the Western Mediterranean MAP, 
they would use Zoom, and the list of participants would be handled by the Secretariat, so as to 
reduce the bureaucratic obstacles to members’ participation in this important opportunity for 
direct interaction between STECF scientific experts and MEDAC members.  
Concluding the agenda item Any Other Matters, Marzia Piron outlined the activities and topics that 
the MEDAC would prepare for participation in the Fish Forum, organised by the GFCM in 2024. On 
the basis of proposals received from members, the Advisory Council would put forward two 
presentations, one on decarbonisation and another on spatial management, as well as a side-event 
entitled “The Mediterranean fisheries sector needs a new generation of fishers: how to bring young 
people closer to fisheries sector businesses”. 
There were no further requests to speak, so Giampaolo Buonfiglio closed the MEDAC Executive 
Committee meeting, thanking the interpreters.  
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ZAPISNIK IZVRŠNOG ODBORA MEDACA 

Video-konferencija 
13. rujna 2023. 

 
Predsjednik: Antonio Marzoa Notlevsen 
 
13. rujna 2023. u 9:30 putem videokonferencije održan je sastanak Izvršnog odbora MEDAC-a na 
kojem se raspravljalo i odlučivalo o sljedećem: 

Dnevni red 
1. Predsjednik otvara sjednicu 
2. Usvajanje dnevnog reda 
3. Usvajanje zapisnika sa sastanka Comex-a održanog u Larnaci u hibridnom načinu rada 

(28. lipnja 2023.)  
4. Predstavljanje projekcije bilance i radnog programa za 2024. – glasovanje 
5. Ažurirani popis članova MEDAC-a, stanje u vezi s članarinama za 2023. 
6. Razno.   

 
Na platformi Zoom u naznačeno vrijeme povezani su sudionici prijavljeni u izvadcima platforme, 
koji će se čuvati u evidenciji. Rosa Caggiano utvrđuje da je kvorum postignut te se sastanak 
Izvršnog odbora može valjano održati. Također priopćuje da je Laura Pisano (EAA) dala punomoć 
Lliboriju Martinez Latorreu (IFSUA) i da je Roberto Silvestri (FIPSAS) dao punomoć Filippu Cassoli 
(CIPS). Sastanku prisustvuje 20 članova Izvršnog odbora, uključujući 2 opunomoćenika.  
 
Točke 1. 2. 3. – Predsjednik otvara sjednicu, usvajanje dnevnog reda i usvajanje zapisnika sa 
sastanka Izvršnog odbora održanog u Larnaci u hibridnom načinu rada, 28. lipnja 2022. 
 
Predsjednik otvara sjednicu i moli potpredsjednika Giampaola Buonfiglia da nastavi koordinirati 
sastanak od 12:00 nadalje jer će on morati napustiti sjednicu radi poziva na sastanak koji je njemu 
i drugim španjolskim članovima GSA6 uputilo Ministarstvo. Zatim prelazi na usvajanje dnevnog 
reda, pojašnjavajući kako je pod točkom Razno predviđeno da Ralf Döring govori o višegodišnjem 
planu za zapadno Sredozemlje. Dnevni red i zapisnik od 28. lipnja 2023. jednoglasno se usvajaju. 
Predsjednik podsjeća da je na prethodnom sastanku Izvršnog odbora, održanom u Larnaci, 
dogovoreno osnivanje nagrade za profesionalne zasluge. U tom kontekstu Antonio Marzoa 
predlaže, u dogovoru s potpredsjednicima, da se prvom prilikom nagrada uruči potpredsjedniku 
Giampaolu Buonfigliu, čije zasluge navodi, s obzirom na to da je od 2009. glavna referentna osoba 
unutar MEDAC-a i da je to priznanje neosporno čak i izvan MEDAC-a. Slijedi nekoliko govora članova 
Izvršnog odbora koji podržavaju prijedlog, koji će u svakom slučaju biti upućen svim članovima Opće 
skupštine.  
Predsjednik, u dogovoru s predsjedništvom, objašnjava što je dogovoreno u Larnaci o dopisu koji 
treba sastaviti za Glavnu direktoricu Charlinu Vitchevu o Akcijskom planu za zaštitu i obnovu 



 

 

morskih ekosustava u cilju održivog i otpornog ribarstva. Stoga sažima glavne točke pisma koje 
mora biti pripremljeno s ciljem izgradnje dijaloga s dionicima, kako je predviđeno samim akcijskim 
planom. Uz glavna ključna pitanja istaknuta u tekstu, uključujući socioekonomske posljedice i 
neizbježno posljedično povećanje uvoza iz trećih zemalja, otvara se rasprava na znanstvenoj razini, 
čiji je cilj predstaviti studije u kojima se ističu stajališta različita od onih na kojima se temelji akcijski 
plan.  
Antonio Marzoa smatra da je važno odgovoriti na pismo Glavne direktorice Vitcheve i nastaviti 
raspravu s GU MARE i o drugim temama, kao što je plan upravljanja malom plavom ribom na 
Jadranu. Alessandro Buzzi (WWF) iznosi mišljenje članova iz udjela od 40%, koji ne smatraju 
korisnim poslati GU MARE-u popis znanstvenih radova, jer se ne radi o količini, već o kvaliteti 
studija. Umjesto toga, predlažu da se od GU MARE-a zatraži da uputi na one studije kojima se 
podupire akcijski plan. Dolazi do razmjene mišljenje između Antonija Marzoe i Stephana Beauchera 
iz MedReAct-a, u kojoj se ponavljaju njihova stajališta. Rosa Caggiano pojašnjava da Tajništvo još 
uvijek čeka daljnje komentare na pismo koje je najavio potpredsjednik MedReacta, zbog čega se 
isti nisu mogli uzeti u obzir u trenutnoj verziji. Rasprava se nastavlja, riječ uzimaju Federica Barbera 
(Legambiente), Giampaolo Buonfiglio (Agci Agrital), Emanuele Sciacovelli (Federpesca), Alessandro 
Buzzi (WWF) i Kleio Psarrou (PEPMA). Ponavljaju se dva stajališta, udjela od 40 i 60%, te se ponovno 
upućuje na uobičajenu metodu tihog pristanka i na važnost toga da se u pismima izbjegava izjave 
manjina (minority statements), kako je predviđeno Poslovnikom. Stoga će se tekst prilagoditi i 
pokušati uzeti u obzir izražene stavove, koji se u svakom slučaju razlikuju. Sciacovelli ističe i to da 
je teško zaštititi određena područja kada u njima ribare i flote trećih zemalja koje ne podliježu istom 
zakonodavstvu. Kleio Psarrou slaže se s prethodnim govornikom i skreće pozornost na utjecaje na 
okoliš koji proizlaze s kopna i dolaze do mora.  
Rosa Caggiano izlaže stajalište predsjedništva MEDAC-a u pogledu pisma: Laura Pisano je 
suzdržana, Domitilla Senni je protiv, a tri potpredsjednika su za.  
Antonio Marzoa iznosi nekoliko mogućih rješenja za raspravu rekavši da, ako nije moguće dodati 
odlomak u kojem se objašnjavaju različita stajališta udjela 60% i 40%, jedina preostala opcija može 
biti povlačenje samog pisma. Odgovara Giampaolo Buonfiglio i inzistira na mogućnosti dodavanja 
rečenice koja predstavlja stajalište 40%, a da se zapravo ne traži znanstvene studije na temelju kojih 
je izrađen Akcijski plan, bilo stoga što bi se znanstvena rasprava trebala provesti s nadležnim 
Institutima, i zato što je jasno da je izbor stručnjaka sveden na jednu tipologiju razmišljanja. 
Buonfiglio izjavljuje da je za pravedan proces znanstvena rasprava trebala biti održana prije objave 
Akcijskog plana, jer bi to bila prilika u kojoj je MEDAC mogao posvjedočiti da istraživanja ne dovode 
do samo jedne istine. Zaključuje naglasivši potrebu da se znanstveno mišljenje uzme u obzir prije 
donošenja odluke. Sciacovelli (Federpesca) slaže se s Buonfigliom. Rosa Caggiano ističe da se pismo 
ne može povući jer odražava volju većine potpredsjednika. Zatim nastavlja sa zahtjevom da Izvršni 
odbor izrazi suglasnost s tekstom predloženog pisma, te se ono usvaja s dodatkom koji je predložio 
Giampaolo Buonfiglio.   
 
Točka 4. – Predstavljanje projekcije bilance i radnog programa za 2024. – glasovanje 
Marina Illuminati nastavlja s predstavljanjem priložene projekcije bilance za 2024. godinu. 
Priopćuje da se od EK-a tražilo povećanje proračuna za 2 posto, kako je predvidjela Grant 
Agreement (GA), zbog inflacije. Podsjeća da su 2023. godine 4 sastanka organizirana u hibridnom 



 

 

načinu rada i 2 na daljinu. Za 2024. zadržat će se isti pristup kojim će se pokušati osigurati usmeno 
prevođenje i na daljinu u najmanje dvije skupine hibridnih sastanaka, na temelju procjena troškova 
za svaku skupinu sastanaka. Ponekad organizacija koja je članica i domaćin sastanka ili pak država 
članica osigurava prostor ili najam sobe za sastanke, u protivnom sve troškove snosi MEDAC. 
Također ističe da će ukupan iznos za vanjske ugovore ostati nepromijenjen, ali će se ugovori za 
znanstvene stručnjake, koji u nekoliko slučajeva nisu proveli potpuno savjetovanje u odnosu na 
očekivanu naknadu, produljiti. U proračunu se potvrđuje godišnja naknada za koordinatore radnih 
skupina, ali će se ona osigurati i za koordinatore fokusnih skupina. Proračun se jednoglasno 
odobrava.  
Rosa Caggiano detaljno iznosi priloženi plan rada za 2024. godinu, koji je već prethodno poslan 
članovima koji ga jednoglasno usvajaju. 
 
Točka 5.-Ažurirani popis članova MEDAC-a, stanje u vezi s članarinama u 2023. 
Marina Illuminati priopćuje da su zaprimljene sve članarine. Što se tiče prijave za članstvo novih 
članova, ističe da čeka da PescAgri pošalje svu potrebnu dokumentaciju, dok je LIFE, koji je već prije 
bio član MEDAC-a, izrazio želju da to ponovno postane od 2024. godine. Illuminati izvještava da 
neke države članice tek trebaju platiti svoj godišnji doprinos. Illuminati potom nastavlja s prikazom 
novih smjernica EK-a za savjetodavna vijeća. Najvažnija novost je da se od EK mogu tražiti 
višegodišnje subvencije. EK također predviđa pričuvni fond u kojem se sav eventualan višak može 
izdvojiti za buduću uporabu. Također prikazuje mogućnost eventualne izmjene Poslovnika MEDAC-
a kako bi se povećala dnevnica nadoknade troškova. Ističe da će na temelju novih smjernica biti 
moguće zadržati status quo ili se prilagoditi povećanjima koja je predvidio EU, čime će se povećati 
stavka koja se odnosi na nadoknadu troškova. Stoga bi se dnevnice moglo povećati jedinstvenom 
paušalnom stopom koja je jednaka za sve, bez obzira na odredište (kao što je do sada učinjeno) ili 
bi se povrat novca mogao razlikovati od zemlje do zemlje. Prijedlog je da se utvrdi gornja granica, 
naznačivši dvije vrijednosti koje je EU predložila za sve, koje bi se eventualno smanjivale, ovisno o 
raspoloživosti sredstava i broju sastanaka. Illuminati podsjeća da rasprava o novim smjernicama 
traje već gotovo godinu dana, a većina MEDAC-ovih prijedloga je prihvaćena. Najavljuje da bi 
povećanje dnevnica u svakom slučaju počelo od 2025. godine jer je upravo odobren proračun 
MEDAC-a za 2024. sa starim brojkama. Marina Illuminati zaključuje podsjetivši da će članovi uskoro 
dobiti pisma o preuzimanju obveze za 2024. godinu, koja se moraju vratiti potpisana što je prije 
moguće. 
  
6.-Razno. 
Budući da nema daljnjih zahtjeva za riječ, Rosa Caggiano daje riječ Ralfu Döringu, supredsjedatelju 
radne skupine stručnjaka STECF-a kako bi ilustrirao priložene slajdove o procjeni režima ribolovnog 
napora u zapadnom Sredozemlju radi ekonomske analize. Ističe da su dosad primijenjena tri 
različita modela za procjenu provedbe višegodišnjeg plana, razvijena za posebna GSA područja, 
flote i ribarske djelatnosti. Stoga dobivene rezultate mora biti moguće usporediti, osobito s 
obzirom na ekonomske varijable. Ova faza savjetovanja MEDAC-a uglavnom je usmjerena na 
provjeru valjanosti rezultata putem rasprave s dionicima. Za 2024. godinu očekuje se da će se 
interakcija organizirati učinkovitije, odnosno da će do jedne prve razmjene s dionicima doći u 
proljeće, kako bi se sva saznanja mogla uvrstiti u modele koji se razrađuju na sastanku stručnjaka 



 

 

u rujnu. U međuvremenu najavljuje da je sastanak MEDAC-a i znanstvenih stručnjaka STECF-a 
zakazan za 28. rujna, ali nažalost ove je godine prekasno da, pri izradi modela, stručnjaci uzmu u 
obzir dobivene informacije. 
Giampaolo Buonfiglio (AGCIAgrital) traži više informacija o temama sastanka zakazanog za 28. rujna 
kako bi bili spremni i raspolagali potrebnim informacijama za procjenu gospodarske situacije do 
koje je došlo nakon primjene višegodišnjeg plana koji na snazi već četiri godine. Ralf Döring 
pojašnjava da STECF već raspolaže podacima za bioekonomske modele, pa je cilj toga provjeriti 
odgovara li raspoloživa baza stvarnosti. U tom smislu, članovi MEDAC-a mogu dostaviti daljnje 
podatke i korisne informacije.  
Rosa Caggiano uzima riječ kako bi dobila više informacija o načinu organizacije sastanka između 
STECF-a i MEDAC-a: znanstveni stručnjak pojašnjava da će radni jezik biti samo engleski i da će se 
svaki član MEDAC-a morati samostalno prijaviti na platformi STECF-a.  
Uz suglasnost predsjednika, Antonia Pucilla (ETF) i Giampaola Buonfiglia (AgciAgrital), Rosa 
Caggiano najavljuje da će se Tajništvo MEDAC-a pobrinuti za organizaciju sastanka, kako bi se 
osiguralo što veće sudjelovanje i interakcija, te će stoga biti predviđeno prevođenje na jezike od 
interesa za MAP za zapadno Sredozemlje, platforma će biti Zoom, a za popis sudionika pobrinut će 
se Tajništvo,  kako bi se smanjile birokratske prepreke sudjelovanju članova u ovoj važnoj prilici za 
izravnu interakciju između znanstvenih stručnjaka STECF-a i članova MEDAC-a.  
Zaključno, pod točkom Razno, Marzia Piron ilustrira teme i aktivnosti kojima će MEDAC sudjelovati 
na Fish Forumu, u organizaciji GFCM-a 2024. godine. Savjetodavno vijeće će, naime, na temelju 
prijedloga dobivenih od članova, predložiti dva izlaganja, o dekarbonizaciji i prostornom 
upravljanju, te popratni događaj pod nazivom „Ribarski sektor na Sredozemlju treba novu 
generaciju ribara: kako približiti mlade ribarskim poduzećima u sektoru ribarstva“.   
Budući da nije bilo daljnjih intervencija, Giampaolo Buonfiglio raspušta sjednicu Izvršnog odbora 
MEDAC-a, uz zahvale usmenim prevoditeljima.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Réf. :165/2024       Rome,12 septembre 2024  
 
 

PROCÈS-VERBAL DU COMITÉ EXÉCUTIF DU MEDAC 

Visioconférence 
Le 13 septembre 2023 

 
Président de séance : Antonio Marzoa Notlevsen 
 
Le 13 septembre 2023 à 9 h 30, en visioconférence, s’est tenue la réunion du Comité Exécutif du 
MEDAC pour discuter et délibérer des points inscrits à 

l’ordre du jour 
1. Ouverture de séance par le Président 
2. Approbation de l’ordre du jour 
3. Approbation du procès-verbal de la réunion hybride du ComEx à Larnaca (le 28 juin 

2023)  
4. Présentation du budget prévisionnel et programme de travail 2024 – Vote 
5. Liste mise à jour des membres du MEDAC, état des cotisations pour 2023. 
6. Divers.   

 
Sur la plateforme Zoom, à l’heure indiquée, sont connectés les participants indiqués dans les 
listes de la plateforme, qui seront versées au dossier : Rosa Caggiano confirme que le quorum 
pour que le Comité Exécutif soit valide est atteint. Elle annonce entre outre que Laura Pisano (EAA) 
a donné procuration à Llibori Martinez Latorre (IFSUA) et Roberto Silvestri (FIPSAS) à Filippo Cassola 
(CIPS). Les membres du Comité Exécutif présents sont au nombre de 20 (avec les 2 procurations).  
 
Points 1. 2. 3. - Ouverture de la séance par le Président, approbation de l’ordre du jour et 
approbation du procès-verbal de la réunion hybride du Comité Exécutif à Larnaca du 28 juin 2022 
 
Le Président ouvre la séance et demande au Vice-président Giampaolo Buonfiglio s’il pourra 
poursuivre la coordination de la réunion à 12 h 00, car il devra s’absenter en raison d’une 
convocation au Ministère avec d’autres membres espagnols de la GSA6. Il passe ensuite à 
l’approbation de l’ordre du jour, et précise qu’au point Divers, une intervention de Ralf Döring sur 
le Plan pluriannuel pour la Méditerranée occidentale est prévue. L’ordre du jour et le procès-verbal 
du 28 juin 2023 sont approuvés à l’unanimité. Le Président rappelle que, lors de la réunion 
précédente du Comité Exécutif, à Larnaca, il a été convenu de remettre un Prix du mérite 
professionnel. À ce sujet, Antonio Marzoa propose, en accord avec les vice-présidents, que le prix 
soit remis à la première occasion au Vice-président Giampaolo Buonfiglio, dont il énumère les 
mérites, sachant que, depuis 2009, il est une référence fondamentale au sein du MEDAC et que 
cette reconnaissance est incontestable à l’intérieur comme à l’extérieur. Plusieurs membres du 
Comité Exécutif interviennent ensuite pour soutenir la proposition, qui sera transmise à tous les 
membres de l’Assemblée Générale.  



 

 

Le Président présente les accords pris à Larnaca sur la lettre à préparer pour la DG Charlina Vitcheva 
concernant le Plan d’action pour la protection et le rétablissement des écosystèmes marins pour 
une pêche durable et résiliente, en accord avec le Bureau. Il récapitule les points principaux de la 
lettre, qui doit être formulée de manière à établir le dialogue avec les parties prenantes, auquel le 
Plan d’action appelle lui aussi. Au-delà des problèmes principaux mentionnés dans le texte, dont 
les répercussions socioéconomiques et l’inévitable augmentation des importations depuis les pays 
tiers qui s’ensuit, il serait souhaitable d’engager une discussion sur le front scientifique, visant à 
présenter les études mettant en lumière des points de vue différents de celles sur lesquelles 
s’appuie le plan d’action.  
Antonio Marzoa pense qu’il est important de répondre à la lettre de la DG Charlina Vitcheva et de 
poursuivre la discussion avec la DG MARE sur d’autres sujets également, comme le plan de gestion 
des petits pélagiques dans l’Adriatique. Alessandro Buzzi (WWF) communique l’avis du groupe des 
40 %, qui ne pense pas qu’il soit utile d’envoyer une liste d’études scientifiques à la DG MARE, car 
il ne s’agit pas de quantité, mais de qualité des études. Il propose de demander à la DG MARE 
qu’elle indique les études sur lesquelles le plan d’action s’appuie. Il s’ensuit un échange de point 
de vue entre Antonio Marzoa et Stéphan Beaucher de MedReAct, qui répètent tous deux leurs 
positions respectives. Rosa Caggiano explique que le Secrétariat attend encore les commentaires 
supplémentaires à la lettre que la Vice-présidente de MedReact avait annoncés. Pour cette raison, 
il n’a pas été possible de les inclure dans la version actuelle. La discussion se poursuit, avec 
l’intervention de Federica Barbera (Legambiente), Giampaolo Buonfiglio (Agci Agrital), Emanuele 
Sciacovelli (Federpesca), Alessandro Buzzi (WWF) et Kleio Psarrou (PEPMA). Les deux positions, 
celle des autres groupes d’intérêt et celle des représentants du secteur sont répétées, et il est à 
nouveau fait référence à la méthode habituelle d’approbation tacite et à l’importance d’éviter les 
opinions minoritaires dans les lettres, comme le prévoit le Règlement intérieur. Par conséquent, le 
texte sera adapté en essayant de tenir compte des positions exprimées, qui sont quoi qu’il en soit 
divergentes. M. Sciacovelli soulève également un autre aspect lié à la difficulté de protéger 
certaines zones, en présence dans le même bassin de flottes de pays tiers qui ne sont pas soumises 
à la même réglementation. Kleio Psarrou est d’accord avec l’intervention précédente et attire 
l’attention sur les impacts environnementaux en mer provenant de la terre.  
Rosa Caggiano présente la position du Bureau du MEDAC concernant la lettre : Laura Pisano s’est 
abstenue, Domitilla Senni est contre et trois vice-présidents sont pour.  
Antonio Marzoa décrit plusieurs solutions possibles à la discussion, selon lesquelles, s’il n’est pas 
possible d’ajouter un paragraphe expliquant les positions différentes des groupes des 60 % et des 
40 %, la seule option restante pourrait être de renoncer à la lettre. Giampaolo Buonfiglio insiste 
sur la possibilité d’ajouter une phrase représentant la position du groupe des 40 % sans demander 
réellement les études scientifiques sur lesquelles s’appuie le plan d’action, d’une part parce qu’il 
faudrait engager un débat scientifique avec les Instituts concernés, d’autre part car il est évident 
que les experts ont été choisis suivant un type de pensée unique. M. Buonfiglio déclare que, pour 
que le processus soit correct, la discussion scientifique aurait dû avoir lieu avant la publication du 
Plan d’action, car c’est à ce moment que le MEDAC aurait pu témoigner que la recherche ne donne 
pas une vérité unique. Pour conclure, il souligne la nécessité de tenir compte de l’avis scientifique 
avant de prendre une décision. M. Sciacovelli (Federpesca) est d’accord avec M. Buonfiglio. Rosa 
Caggiano souligne que la lettre ne peut pas être retirée car elle exprime la volonté de la majorité 



 

 

des vice-présidents. Elle demande ensuite au Comité Exécutif d’exprimer son accord sur le texte 
proposé pour la lettre, qui est approuvé avec l’ajout proposé par M. Buonfiglio.   
 
Point 4 – Présentation du budget prévisionnel et programme de travail 2024 – Vote 
Marina Illuminati présente le budget prévisionnel 2024 en annexe. Elle informe qu’une 
augmentation du budget de 2 % a été demandée à la CE, prévue par le Grant Agreement (GA) en 
raison de l’inflation. Elle rappelle à l’assemblée que 4 réunions ont été organisées en mode hybride 
et 2 en visioconférence au cours de l’année 2023. Pour 2024, la même configuration sera 
maintenue, en essayant de prévoir l’interprétation à distance dans au moins 2 groupes de réunions 
hybrides, sur la base de l’évaluation des coûts pour chaque groupe de réunions. En effet, parfois, 
l’association adhérente ou l’État membre accueillant la réunion met à disposition les locaux ou 
offre la location de la salle de réunion, et d’autres fois tous les frais sont à la charge du MEDAC. Elle 
ajoute que le total prévu pour les contrats externes restera inchangé, mais qu’une extension de la 
durée des contrats des experts scientifiques sera appliquée, car dans certains cas ils n’ont pas 
fourni un service de conseil complet par rapport à la rémunération prévue. Pour les coordinateurs 
des groupes de travail, une rémunération annuelle est confirmée dans le budget, et elle sera 
prévue également pour les coordinateurs des focus groups. Le budget est approuvé à l’unanimité.  
Rosa Caggiano présente en détail le plan de travail 2024 en annexe, transmis au préalable aux 
membres, qui est approuvé à l’unanimité. 
 
Point 5 – Liste mise à jour des membres du MEDAC, état des cotisations pour 2023. 
Marina Illuminati indique que toutes les cotisations des membres ont été reçues. Concernant la 
demande d’adhésion de nouveaux membres : Elle précise que l’on attend la documentation 
complète de PescAgri, tandis que LIFE, qui était membre par le passé, a fait part de son souhait de 
rejoindre à nouveau le MEDAC à partir de 2024. Mme Illuminati indique que certains EM doivent 
encore s’acquitter de leur contribution annuelle. Elle présente ensuite les nouvelles lignes 
directrices de la CE pour les Conseils consultatifs. La nouveauté principale est qu’il est possible de 
demander à la CE une subvention pluriannuelle. La CE prévoit par ailleurs un fonds de réserve 
permettant de stocker les éventuels excédents pour les utiliser ultérieurement. Elle expose 
également la possibilité de modification éventuelle du Règlement intérieur du MEDAC afin 
d’augmenter le per diem du remboursement des frais. Elle précise que, sur la base de ces nouvelles 
lignes directrices, il sera possible de maintenir le status quo ou de suivre les augmentations prévues 
par l’UE, et d’augmenter ainsi le poste concernant le remboursement des frais. Il sera ainsi possible 
d’augmenter le per diem suivant un forfait unique identique pour tous quelle que soit la destination 
(ce qui se faisait jusqu’à présent), ou d’appliquer un remboursement variable d’un pays à l’autre. 
La proposition est d’identifier un plafond maximum en indiquant les deux montants proposés par 
l’UE pour tous, et de le réduire éventuellement selon les disponibilités et le nombre de réunions. 
Mme Illuminati rappelle que la discussion sur les nouvelles lignes directrices dure depuis environ 
un an, et que la majeure partie des propositions du MEDAC ont été acceptées. Elle annonce que 
l’augmentation du per diem commencerait en 2025 car le budget prévisionnel du MEDAC pour 
2024 vient d’être approuvé avec les anciens chiffres. Pour conclure, Marina Illuminati rappelle que 
les membres recevront sous peu les lettres d’engagement pour 2024, qui devront être retournées 
signées dans les meilleurs délais. 



 

 

  
Point 6 – Divers. 
En l’absence d’autres interventions, Rosa Caggiano passe la parole à Ralf Döring, co-président du 
groupe de travail d’experts du CSTEP, pour qu’il présente les diapositives en annexe sur l’évaluation 
du régime de l’effort de pêche en Méditerranée occidentale pour les analyses économiques. Il 
précise que trois modèles différents ont été appliqués jusqu’à présent pour évaluer le plan 
pluriannuel, et ont été développés pour des GSA, flottes et activités de pêche spécifiques. Par 
conséquent, les résultats obtenus doivent pouvoir être comparés, notamment au niveau des 
variables économiques. Cette phase de consultation du MEDAC vise principalement à vérifier la 
validité des résultats, par le dialogue avec les parties prenantes. Pour 2024, on prévoit une 
interaction organisée de manière plus efficace, par un premier échange avec les parties prenantes 
au printemps, afin de pouvoir intégrer les contributions dans les modèles formulés au cours de la 
réunion des experts en septembre. Il annonce qu’une réunion entre le MEDAC et les experts 
scientifiques du CSTEP est prévue le 28 septembre, mais qu’elle a lieu trop tard cette année pour 
qu’il soit possible d’en inclure les informations dans les modèles des experts. 
Giampaolo Buonfiglio (AGCI Agrital) demande des explications sur le contenu de la réunion prévue 
le 28 septembre afin de pouvoir préparer les informations nécessaires à l’évaluation de la situation 
économique dérivant de l’application du plan pluriannuel, qui est en vigueur depuis 4 ans 
désormais. Ralf Döring explique que le CSTEP dispose déjà des données pour les modèles 
bioéconomiques, l’objectif dans ce cas est de vérifier que la base à disposition correspond à la 
réalité. Les membres du MEDAC peuvent fournir d’autres données et informations utiles à cet 
égard.  
Rosa Caggiano demande des informations supplémentaires sur les modalités d’organisation de la 
réunion entre le CSTEP et le MEDAC : l’expert scientifique explique que la langue de travail sera 
uniquement l’anglais, et que chaque membre du MEDAC devra s’inscrire de manière autonome sur 
la plateforme du CSTEP.  
Avec l’accord du Président, d'Antonio Pucillo (ETF) et de Giampaolo Buonfiglio (AgciAgrital), Rosa 
Caggiano annonce que le Secrétariat du MEDAC se chargera de l’organisation de la réunion, afin 
de pouvoir garantir une participation et une interaction maximales, par conséquent l’interprétation 
dans les langues concernées par le MAP pour la Méditerranée occidentale sera prévue, la 
plateforme sera Zoom, et la liste des participants sera gérée par le Secrétariat, afin de réduire les 
barrière bureaucratiques à la participation des membres à cette opportunité importante 
d’interaction directe entre les experts scientifiques du CSTEP et les membres du MEDAC.  
En conclusion du point Divers, Marzia Piron présente les thèmes et les activités que le MEDAC 
portera au Fish Forum organisé par la CGPM en 2024. En effet, le Conseil consultatif, sur la base 
des propositions transmises par ses membres, proposera deux présentations, sur la décarbonation 
et la gestion spatiale, et un évènement parallèle intitulé « Le secteur de la pêche en Méditerranée 
a besoin d’une nouvelle génération de pêcheurs : comment rapprocher les jeunes des entreprises 
du secteur de la pêche ».   
En l’absence d’autres interventions, Giampaolo Buonfiglio lève la séance du Comité Exécutif du 
MEDAC et remercie les interprètes.  
 

 

 



 

 

Ref.: 165/2024       Roma, el 12 de septiembre 2024 
 
 

ACTA DEL COMITÉ EJECUTIVO DEL MEDAC 

Videoconferencia 
13 de septiembre de 2023 

 
 
Presidente: Antonio Marzoa Notlevsen 
 
El día 13 de septiembre de 2023 a las 9:30 horas el Comité Ejecutivo del MEDAC se reúne en 
videoconferencia para debatir y deliberar sobre el siguiente 
 

Orden del día 
1. Apertura del acto por el Presidente 
2. Aprobación del orden del día 
3. Adopción del acta de la reunión del Comex celebrada en Lárnaca en modalidad híbrida (28 

de junio de 2023)  
4. Presentación del presupuesto y programa de trabajo 2024 - Votación 
5. Lista actualizada de los miembros del MEDAC, situación de las cuotas asociativas 2023 
6. Varios e imprevistos.   

 
 

En la plataforma Zoom, a la hora indicada, se conectan los participantes que figuran en los 
extractos de la plataforma, que se archivarán. Rosa Caggiano constata la existencia de quórum 
para la válida celebración del Comité Ejecutivo. También comunica que Laura Pisano (EAA) ha 
delegado en Llibori Martínez Latorre (IFSUA) y que Roberto Silvestri (FIPSAS) ha delegado en 
Filippo Cassola (CIPS). Los miembros del Comité Ejecutivo asistentes son 20, incluyendo las dos 
delegaciones.  
 
Puntos 1. 2. 3. - Apertura del acto por el Presidente, Aprobación del orden del día, Adopción del 
acta de la reunión del Comex celebrada en Lárnaca en modalidad híbrida (28 de junio de 2023) 
 
El Presidente abre la reunión y pide al Vicepresidente Giampaolo Buonfiglio que se haga cargo de 
la coordinación a partir de las 12.00 horas, ya que tendrá que ausentarse debido a una reunión en 
el Ministerio con otros miembros españoles de la GSA6. A continuación pasa a la aprobación del 
orden del día, anticipando que en el punto Varios e imprevistos está programada la intervención 
de Ralf Döring sobre el Plan Plurianual del Mediterráneo Occidental. Tanto el orden del día como 
el acta del 28 de junio de 2023 se aprueban por unanimidad. El Presidente recuerda que, en la 
anterior reunión del Comité Ejecutivo celebrada en Lárnaca, se acordó crear un premio al valor 
profesional. Antonio Marzoa propone entonces, de acuerdo con los vicepresidentes, que el premio 
de la primera edición se otorgue al vicepresidente Giampaolo Buonfiglio, enumerando sus méritos 
y considerando que desde 2009 ha sido una referencia fundamental dentro del MEDAC, sin olvidar 



 

 

que externamente también ha logrado un reconocimiento incuestionable. Siguen varias 
intervenciones de los miembros del Comité Ejecutivo en apoyo de la propuesta.  
El Presidente procede a explicar lo acordado en Lárnaca sobre la carta que se redactará para la DG 
Charlina Vitcheva sobre el Plan de Acción para la protección y restauración de los ecosistemas 
marinos para una pesca sostenible y resistente. A continuación, resume los principales puntos de 
la carta, cuyo objetivo es entablar el diálogo con las partes interesadas, tal y como solicita el propio 
Plan de Acción. Además de las principales problemáticas destacadas en el texto, incluidas las 
repercusiones socioeconómicas y el inevitable aumento consiguiente de las importaciones 
procedentes de terceros países, se abre un debate sobre la investigación científica, encaminado a 
ilustrar y evaluar puntos de vista distintos de aquellos en los que se basó el plan de acción.  
Antonio Marzoa subraya la importancia de dar una respuesta a la carta de la DG Vitcheva y de 
continuar el debate con la DG MARE también sobre otros temas, como el plan de gestión de los 
pequeños pelágicos del Adriático. Alessandro Buzzi (WWF) expone la opinión del 40% que 
considera que no es útil enviar a la DG MARE una lista de trabajos científicos, ya que no se trata de 
una cuestión de cantidad, sino de calidad de los estudios. Se sugiere más bien que se pida a la DG 
MARE que especifique los estudios utilizados para apoyar el plan de acción. Sigue un intercambio 
de puntos de vista entre Antonio Marzoa y Stephan Beaucher, de MedReAct, que reiteran sus 
respectivas posiciones. Rosa Caggiano señala que la Secretaría sigue a la espera de los comentarios 
adicionales sobre la carta que había anunciado el vicepresidente de MedReAct, por lo que no ha 
sido posible tenerlos en cuenta en la versión actual. El debate continúa con las intervenciones de 
Federica Barbera (Legambiente), Giampaolo Buonfiglio (Agci Agrital), Emanuele Sciacovelli 
(Federpesca), Alessandro Buzzi (WWF) y Kleio Psarrou (PEPMA): se reiteran las dos posiciones del 
40 y el 60%, y se vuelve a hacer referencia a la costumbre del consentimiento tácito y a la 
importancia de evitar declaraciones minoritarias en las cartas, tal y como prevé el Reglamento. Así 
pues, el texto se adaptará para tener en cuenta las posiciones expresadas, que en cualquier caso 
son divergentes. Sciacovelli destaca otro aspecto, a saber, la dificultad de proteger determinadas 
zonas cuando en la misma cuenca insisten flotas de terceros países no sujetas a la misma 
legislación. Kleio Psarrou manifiesta su acuerdo, llamando la atención sobre los impactos 
medioambientales en tierra que repercuten en el mar.  
Rosa Caggiano expone la postura de la Presidencia del MEDAC sobre la carta: Laura Pisano se ha 
abstenido, Domitilla Senni se ha pronunciado en contra y tres vicepresidentes a favor.  
Antonio Marzoa esboza las posibles soluciones, por lo que, si no es posible añadir un párrafo que 
explique las diferentes posturas entre el 60% y el 40%, la única opción podría ser renunciar a 
presentar la carta en sí. Giampaolo Buonfiglio contesta insistiendo en la posibilidad de introducir 
una frase que represente la postura del 40%, pero sin plantear la petición de indicar los estudios 
científicos en los que se basa el Plan de Acción, tanto porque el debate científico debe realizarse 
con los institutos responsables, como porque está claro que la elección de los expertos recayó en 
un único tipo de orientación. Buonfiglio sostiene que, para garantizar la equidad del proceso, el 
debate científico debería haberse producido antes de la publicación del Plan de Acción, cuando el 
MEDAC habría tenido la oportunidad de atestiguar que no existe una verdad única en la 
investigación. Concluye subrayando la necesidad de tener en cuenta el dictamen científico antes 
de tomar una decisión. Sciacovelli (Federpesca) está de acuerdo con Buonfiglio. Rosa Caggiano 
puntualiza que no es posible retirar la carta porque refleja la voluntad de la mayoría de los 



 

 

vicepresidentes. A continuación, pide al Comité Ejecutivo que apruebe el texto de la carta 
propuesta, que se aprueba con la modificación propuesta por Giampaolo Buonfiglio.   
 
Punto 4. - Presentación del presupuesto y programa de trabajo 2024 - Votación 
Marina Illuminati procede a presentar el presupuesto previsto para 2024 (adjunto). Anuncia que 
se ha solicitado un aumento del 2% del presupuesto a la CE, previsto por el Grant Agreement (GA) 
debido a la inflación. Recuerda que en 2023 se organizaron 4 reuniones híbridas y 2 a distancia. 
Para 2024, se mantendrá el mismo enfoque, tratando de proporcionar servicios de interpretación 
también a distancia en al menos 2 grupos de reuniones híbridas, basándose en las estimaciones de 
costes para cada grupo de reuniones. A veces, de hecho, la organización asociada anfitriona o el 
EM ofrecen el espacio o el alquiler de la sala de reuniones, otras veces, por el contrario, todo corre 
a cargo del MEDAC. A continuación, señala que el total previsto para los contratos externos se 
mantendrá sin cambios, pero habrá una ampliación de la duración de los contratos para los 
expertos científicos, que en varios casos no han proporcionado un asesoramiento completo en 
relación con la remuneración prevista. Se confirma la remuneración anual de los coordinadores de 
los grupos de trabajo, pero se prevé también para los coordinadores de los grupos focales. El 
presupuesto se aprueba por unanimidad.  
Rosa Caggiano presenta en detalle el plan de trabajo 2024 adjunto, ya enviado a los miembros con 
antelación, que se aprueba por unanimidad. 
 
Punto 5.-Lista actualizada de los miembros de MEDAC, situación de las cuotas asociativas 2023 
Marina Illuminati informa de que todos los miembros han pagado sus cuotas. En cuanto a las 
solicitudes de nuevas afiliaciones, informa de que están a la espera de que PescAgri envíe toda la 
documentación necesaria, mientras que LIFE, que ya fue miembro del MEDAC en el pasado, ha 
expresado su voluntad de reincorporarse a partir de 2024. Algunos EM, sin embargo, aún no han 
pagado su contribución anual. A continuación, Illuminati detalla las nuevas directrices de la CE para 
los Consejos Consultivos. El cambio más importante es que se puede solicitar a la CE una subvención 
plurianual. La CE también prevé un fondo de reserva en el que se pueden depositar los excedentes 
para un uso futuro. También plantea la posibilidad de modificar el Reglamento del MEDAC para 
aumentar las dietas para el reembolso de gastos. Señala que, sobre la base de las nuevas directrices, 
será posible mantener el statu quo o adaptarse a los incrementos previstos por la UE, aumentando 
así la partida de reembolso de gastos. Así, será posible aumentar las dietas con una tarifa plana igual 
para todos, independientemente del destino (como se ha hecho hasta ahora) o, alternativamente, 
el reembolso podría variar de un país a otro. La sugerencia es determinar un tope máximo, indicando 
las dos cifras propuestas por la UE para todos, y eventualmente rebajarlo en función de la 
disponibilidad y del número de reuniones. Illuminati recuerda que el debate sobre las nuevas 
directrices dura ya casi un año, y que se han tenido en cuenta la mayoría de las sugerencias del 
MEDAC. Sin embargo, el aumento de las dietas comenzaría en 2025, porque el presupuesto 
provisional del MEDAC para 2024 acaba de aprobarse con las cifras de antes. Concluye señalando 
que los miembros recibirán en breve las cartas de compromiso para 2024, que deberán devolver 
firmadas lo antes posible. 
 
  



 

 

6.-Varios e imprevistos 
Al no haber más intervenciones, Rosa Caggiano cede la palabra a Ralf Döring, copresidente del 
grupo de trabajo de expertos del CCTEP, para que ilustre las diapositivas adjuntas sobre la 
evaluación del régimen de esfuerzo del Mediterráneo Occidental para el análisis económico. Señala 
que hasta ahora se han aplicado tres modelos diferentes para evaluar la aplicación del plan 
plurianual, desarrollados para GSAs, flotas y pesquerías concretas. Por tanto, es necesario que los 
resultados obtenidos sean comparables, especialmente entre variables económicas. Esta fase de 
consulta del MEDAC tiene como objetivo principal verificar la validez de los resultados, 
discutiéndolos con las partes interesadas. Para 2024, se pretende organizar mejor la interacción, 
mediante un primer intercambio con las partes interesadas en primavera, de modo que las 
aportaciones recibidas puedan tenerse en cuenta en los modelos que se elaboren para la reunión 
de expertos de septiembre. Mientras tanto, informa de que está prevista una reunión entre el 
MEDAC y los expertos científicos del CCTEP para el 28 de septiembre, pero lamentablemente este 
año es demasiado tarde para que los expertos puedan tener en cuenta la información en los 
modelos. 
Giampaolo Buonfiglio (AGCIAgrital) pide aclaraciones sobre el contenido de la reunión prevista 
para el 28 de septiembre, a fin de poder llegar preparados y provistos de la información necesaria 
para evaluar la situación económica derivada de la aplicación del plan plurianual, que ya lleva 
cuatro años en vigor. Ralf Döring aclara que el CCTEP ya dispone de datos para la modelización 
bioeconómica, por lo que esta ocasión tiene por objeto comprobar que la base disponible se 
corresponde con la realidad. En este sentido, los miembros del MEDAC pueden aportar datos 
adicionales e información útil.  
Rosa Caggiano interviene para pedir más información sobre las modalidades de organización de la 
reunión entre el CCTEP y el MEDAC: el experto científico aclara que la lengua de trabajo será 
únicamente el inglés y que cada miembro del MEDAC deberá registrarse de forma independiente 
en la plataforma del CCTEP.  
Con el acuerdo del Presidente, Antonio Pucillo (ETF) y Giampaolo Buonfiglio (AgciAgrital), Rosa 
Caggiano anticipa que la Secretaría del MEDAC se encargará de la organización de la reunión, con 
el fin de garantizar la máxima participación e interacción posibles, por lo que se proporcionará 
interpretación en las lenguas de interés para el MAP del Mediterráneo Occidental. La plataforma 
será Zoom y la lista de participantes correrá a cargo de la Secretaría, con el fin de reducir los 
obstáculos burocráticos a la participación de los miembros en esta importante oportunidad de 
interacción directa entre los expertos científicos del CCTEP y los miembros del MEDAC.  
Para concluir, Marzia Piron ilustra los temas y las actividades con los que el MEDAC participará en 
el Fish Forum, organizado por la CGPM en 2024. Basándose en las propuestas recibidas de los 
miembros, el Consejo Consultivo propondrá dos ponencias, una sobre la descarbonización y otra 
sobre la gestión espacial, así como un acto paralelo titulado "El sector pesquero mediterráneo 
necesita una nueva generación de pescadores: cómo acercar a los jóvenes a las empresas del sector 
pesquero".   
Al no haber más intervenciones, Giampaolo Buonfiglio clausura los trabajos del Comité Ejecutivo 
del MEDAC, dando las gracias a los intérpretes.  


